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PROTOKÓŁ Nr XLVI/18 

 

z Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Działdowo, która odbyła się w dniu  

19 października 2018 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Działdowo. 

 

Stan osobowy Rady wynosi 15 osób, w Sesji zgodnie z załączoną listą obecności                           

uczestniczyło 14 radnych. Nieobecni radni: M.Stokłos. 

 

Sesja odbyła się w godzinach 1100 – 1130 

 

Spoza Rady w Sesji uczestniczyli: 

Jarosław Gawenda    - Radny Rady Powiatu Działdowskiego 

 

Paweł Cieśliński    - Wójt Gminy 

Jan Świniarski     - Sekretarz Gminy 

Beata Antoszewska               - Skarbnik Gminy 

 

Ad. pkt 1 

Przewodniczący Rady Gminy M.Zieliński dokonał otwarcia XLVI – Nadzwyczajnej Sesji 

Rady Gminy, zwołanej na wniosek Wójta Gminy. Następnie powitał uczestników sesji i na 

podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 

 

Ad.pkt 2 

Przewodniczący Rady Gminy M.Zieliński przedstawił proponowany porządek obrad: 

1.   Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2.      Informacja o porządku obrad. 

3.      Przyjęcie protokołu z XLVI Sesji Rady Gminy. 

4.      Wolne wnioski i zapytania. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Działdowo 

na lata 2018-2027 /dot. zmian w Uchwale Nr XLV/385/18 z dnia 4 października 2018 r./. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Działdowo 

na lata 2018-2027. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Warmińsko-

Mazurskiego. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.  

9. Sprawy bieżące. 

10. Zamknięcie obrad. 

Nie zgłoszono wniosków do porządku obrad. 
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Ad. pkt 3 

Protokół z XLVI Sesji został przyjęty jednogłośnie bez odczytania. 

 

Ad. pkt 4 

Nikt nie zabrał głosu.  

 

Ad.pkt 5 

Skarbnik B. Antoszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Działdowo na lata 2018-2027. 

Pierwsza uchwała jest to uchwała poprawiająca uchwałę z dnia 4 października. W uchwale 

podjętej we wrześniu uchylono zapis dotyczący udzielenia pomocy finansowej dla 

województwa.  Według naszego RIO nie można wprowadzić jej jako przedsięwzięcia 

ponieważ jest to dotacja a dotacja  jest tylko i wyłącznie na rok, zgodnie z ustawą o finansach 

publicznych. Inne Rio podchodzą inaczej ale takie jest stanowisko. Podjęliśmy kolejną 

uchwałę 4 października, która ewentualnie też może być uchylona. Sami zdjęliśmy tę pozycję, 

aby uniknąć uchylenia. Jako przedsięwzięcie zostało to zlikwidowane natomiast  

w samej WPF jest to w formie dotacji.  Można udać się do sądu w sprawie uchylonej 

uchwały, która została podjęta we wrześniu, ale nie jest powiedziane, że my wygramy. 

Wstępnie wiem, że argument jest taki, że wójt ani rada gminy nie mają kompetencji, aby 

dotację zaplanować na okres trzech lat.  

W tym miejscu Skarbnik Gminy wskazała na zapisy w uchwale dotyczące wspomnianego 

przedsięwzięcia.  

Przewodniczący Rady M.Zieliński: a jaka jest gwarancja na następne lata? 

Skarbnik Gminy: umowę trzeba zawierać na rok i udzielać dotacji na rok.  

Przewodniczący Rady M.Zieliński: tak, ale jaką gwarancję ma teraz urząd, że dostanie tę 

dotację.  

Skarbnik Gminy: nie ma żadnej gwarancji.  

Radny P. Stańczak:  to oznacza, że współpracę tylko na rok możemy zawierać.  

Skarbnik Gminy: umowę trzeba tak zawrzeć, aby był taki zapis, że corocznie rada 

podejmuje uchwałę. 

Radny K.Chyliński: ale nie możemy podpisać umowy jeśli nie ma zabezpieczenia.  

Sekretarz Gminy: na następny rok jest wykazana w WPF?  

Skarbnik Gminy: tak. 

Sekretarz Gminy: to jest jedyna gwarancja, jeśli następna rada będzie szanować zapisy 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, to jest szansa.  
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Rada gminy jednogłośnie podjęła  

Uchwałę Nr XLVI/390/18 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Działdowo na lata 2018-2027. 

Uchwała stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad.pkt 6 

Skarbnik B. Antoszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Działdowo na lata 2018-2027. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że zmiana dotyczy Ekologicznego Związku Gmin 

„Działdowszczyzna” odczytując następnie pismo otrzymane ze Związku. Chodzi o ujęcie  

w WPF zapisów dotyczących zobowiązań Związku. Zobowiązania Związku wyniosą  

54 890 zł, odsetki 5 718 zł. Pożyczka będzie spłacana od roku 2019 do roku 2028.  

W związku z powyższym nasza Wieloletnia Prognoza Finansowa została wydłużona o rok, 

 a więc do roku 2028.  

Następnie Skarbnik Gminy wskazała na zapisy dotyczące zobowiązań Ekologicznego 

Związku Gmin „Działdowszczyzna” po zwiększeniu / Kolumna 9.3/. W celu wydania opinii 

przez RIO w sprawie pożyczki wymagane jest, aby wykazać zobowiązania w WPF 

poszczególnych jednostek. 

Przewodniczący Rady M.Zieliński  poprosił o pytania do projektu uchwały. 

Radny P.Stańczak: kredyt będzie zaciągany na kwaterę? 

Wójt Gminy: kwatera nie będzie budowana, została pobudowana. Będą realizowane dwie 

inwestycje w Ekologicznym Związku Gmin „Działdowszczyzna”, mianowicie budowa 

kompostowni w Zakrzewie i modernizacja sortowni na ulicy Przemysłowej. Całość inwestycji 

za kwotę prawie 30 000 000 zł, dofinansowanie 76%. Ekologiczny Związek Gmin 

„Działdowszczyzna” musi zaciągnąć sześć milionów pożyczki na sfinansowanie swojego 

udziału i 2400 000 zł w postaci VAT, czego niestety nie może zaciągnąć w formie pożyczki, 

muszą zapłacić gminy. W rozliczeniu na 12 samorządów, proporcjonalnie do ilości 

mieszkańców wyjdzie około 150 000 zł na naszą gminę. Nie są to wielkie obciążenia. 

Pozostałe 6000 000 zł będzie stanowiła pożyczka, którą będzie  spłacał Ekologiczny Związek 

z własnych dochodów i resztę dotacja z Urzędu Marszałkowskiego. Jest to największa dotacja 

jaka została przyznana w województwie warmińsko-mazurskim na tego typu działania.  

Radny P.Stańczak: jak powstanie kompostownia to będziemy mogli sprzedawać kompost? 

Wójt Gminy: jeśli nie zmieni się ustawa to nie będziemy mogli. Poprzednia kompostownia 

powstała w 1998 r. metodą tzw. chałupniczą. Potrzebna jest nowa, ponadto są nowe 
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wymagania odnośnie oddziaływania na środowisko. Budowa na zasadzie innego systemu 

/taka kompostownia jest w Giżycku/.   

Druga inwestycja to modernizacja sortowni. Ekologiczny Związek odzyskuje ponad 50 %  

surowca. Jesteśmy na granicy wydajności. Potrzeba modernizacji pod nowe potrzeby, 

zwiększenie wydajności. Pojawiły się środki, a że niewiele Związków ubiegało się o środki 

dostaliśmy największe dofinansowanie w województwie.  

Rada gminy jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XLVI/391/18 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Działdowo na lata 2018-2027. 

Uchwała stanowi załącznik nr 3. 

 

Ad.pkt 7 

Skarbnik B. Antoszewska przedstawiła projekt uchwały. Uchwała została podjęta we 

wrześniu na okres trzech lat i z tego powodu została uchylona. Przedmiotowa uchwała 

dotyczy udzielenia pomocy na rok 2018 w kwocie 125 000 zł. 

Radny P. Stańczak zapytał  czy został już ogłoszony przetarg .  

Wójt Gminy: miał być ogłoszony.  

Radny P. Stańczak: jeszcze jedna sprawa, mamy zapewnienie burmistrza o kontynuacji  

z ciągiem pieszo - rowerowym, ale mamy jeden problem.  Modernizowana jest linia kolejowa 

216 Działdowo-Olsztyn. Przyszły Wójt, rada musieliby nad tym problemem pochylić się już 

teraz. Z tego co się dowiedziałem wiadukt kolejowy nie będzie przebudowywany nad drogą 

542 i nad linią 009. Tam nawet na dzień dzisiejszy nie ma przejścia dla pieszych.  

Rozmawiałem z naczelnikiem sekcji Działdowo, mówi, że  byłoby rozwiązanie, aby około 

600 -700 m dalej poprowadzić, jest droga polna. Trzeba byłoby bardzo szybko zwrócić się do 

PKP, aby to przejście spełniało parametry dla ciągu pieszo- rowerowego. Jeśli nie będzie 

spełniało parametrów to co z tego, że zrobimy ścieżkę pieszo- rowerową jeśli będziemy mieli  

martwy punkt. Nie wyobrażam sobie, aby udało się przeprojektować po zrobionej 

modernizacji linii. Musielibyśmy nawet w tym roku nad tą sprawą się pochylić.  

Rada gminy jednogłośnie podjęła  

Uchwałę Nr XLVI/392/18 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego. 

Uchwała stanowi załącznik nr 4. 
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Ad.pkt 8 

Wójt Gminy omówił projekt uchwały.  

W związku z licznymi wnioskami, jakie wpływają z różnych stron, jednostek i osób w kwestii 

pomocy dotyczącej modernizacji, remontu obiektów zabytkowych nadszedł czas pochylenia 

się nad tym i przygotowania uchwały głównej dotyczącej wsparcia. Jeśli radni i nowy wójt 

będą chcieli wesprzeć modernizację, remonty szczególnie cennych zabytków na terenie 

gminy Działdowo to otwieramy drogę podejmując tę uchwałę. Zaproponowałem pewne 

zapisy mówiące o wysokościach nakładów, mogą być ustalone dowolnie przez radę. Każdy 

wniosek jest rozpatrywany indywidualnie i przyjmowany odrębną uchwałą. Są określone 

parametry. Szczegółowo opisano w jaki sposób będą rozpatrywane wnioski dotyczące 

wsparcia. Wniosek może być rozpatrzony negatywnie lub pozytywnie, w zależności od 

sytuacji i kondycji finansowej gminy jak i potrzeb jakie będą w przyszłości widzieli wójt  

i rada gminy.  

Przewodniczący Rady M.Zieliński poprosił o pytania do projektu uchwał.  

Radny K. Chyliński zapytał o składane wnioski. 

Wójt Gminy: były trzy wnioski od parafii. Do wniosku muszą być dołączone odpowiednie 

dokumenty.  

Radny P.Stańczak poinformował, że gmina Rybno udzielała takiej dotacji.  

Wójt Gminy dodał, że również miasto Działdowo jak i powiat udzielają dotacji.  

Przewodniczący Rady M.Zieliński: powiat miał podjąć decyzję odnoście Uzdowa, ale nie 

wiem czy już decyzja zapadła. 

Radny powiatu J.Gawenda poinformował, że sesja Rady Powiatu Działdowskiego dopiero 

się odbędzie.  

Wójt Gminy: niektóre kościoły są w dobrym stanie, które udało się zrealizować na przykład 

z jakichś projektów unijnych ale część jest w stanie dość złym. Na terenie powiatu są również 

drewniane kościoły, nie wszystkie są w dobrej kondycji. Kościół w Turzy Wielkiej został 

ładnie wyremontowany ale kościół w Uzdowie jest w złym stanie. 

Radny P.Stańczak zwrócił uwagę, że w Uzdowie jest problem w kwestii prawa własności.  

Wójt Gminy wspomniał, że kościół w Burkacie został ładnie wyremontowany przy udziale 

gminy. Kiedy dach został uszkodzony gmina zakupiła drewno na pokrycie dachowe. 

Wspomniał, że przy dofinansowaniu ze środków unijnych nie ma zapisów o wsparciu dla 

obiektów sakralnych, lecz są  dla zabytkowych.  
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Rada gminy jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XLVI/393/18 w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków.  

Uchwała stanowi załącznik nr 5. 

Ad.pkt 9 

Sprawy bieżące 

Nikt nie zabrał głosu.  

 

Ad. pkt 10 

Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodniczący Rady Gminy M.Zieliński  

o godz. 11.30 zamknął XLVI- Nadzwyczajną Sesję Rady Gminy Działdowo. 

 

 

      Protokołowała:                     Przewodniczył: 

    Marta Nazarewicz                            Mirosław Zieliński 

       /podinspektor/                                   /Przewodniczący Rady Gminy/ 

 

 


